
Protokół Nr XXV/12

XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 28 czerwca 2012.

Obrady XXV zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Zbigniew 
Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do 
niniejszego protokołu, Sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu oraz Goście zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz 

podjęte działania w zakresie łagodzenia jego skutków w 201 lr.

11. Informacja o aktualnej sytuacji w rolnictwie i w melioracji na terenie gminy Lichnowy.

12. Informacja o programach unijnych przeznaczonych na wspieranie wsi, wdrożenie i realizację 

programów na terenie gminy Lichnowy oraz pozyskanie innych środków pozabudżetowych w 2011 i 

2012r.

13. Absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy:

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Lichnowy z 

wykonania budżetu za 201 lr. oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy Lichnowy za 201 lr.



b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Lichnowy za 201 lr.

c) Informacja o stanie mienia komunalnego -  rozpatrzenie i przyjęcie

d) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy 

Lichnowy wraz z opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku Komisji 

rewizyjnej Rady Gminy Lichnowy

e) Podjęcie uchwały w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka

Kultury i Sportu w Lichnowach

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Lichnowach

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia na rok 2012 programu 

współpracy Gminy Lichnowy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 23 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie

17. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Malbork.

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2012r. przez Gminę Lichnowy

dla Miasta Elbląga.

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012r.

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011-2026.

21. Wolne wnioski.

22. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 14, więc Rada jest 

władna do podejmowania uchwał.

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są 
uwagi.

p. A. Kunkel: pkt 20 otrzymuje brzmienie: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026”



Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad. 

Za: 14 głosów

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz 

podjęte działania w zakresie łagodzenia jego skutków w 201 lr.

11. Informacja o aktualnej sytuacji w rolnictwie i w melioracji na terenie gminy Lichnowy.

12. Informacja o programach unijnych przeznaczonych na wspieranie wsi, wdrożenie i realizację 

programów na terenie gminy Lichnowy oraz pozyskanie innych środków pozabudżetowych w 2011 i 

2012r.

13. Absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy:

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Lichnowy z 

wykonania budżetu za 201 lr. oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy Lichnowy za 2011 r.



b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Lichnowy za 201 lr.

c) Informacja o stanie mienia komunalnego -  rozpatrzenie i przyjęcie

d) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy 

Lichnowy wraz z opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku Komisji 

rewizyjnej Rady Gminy Lichnowy

e) Podjęcie uchwały w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka
Kultury i Sportu w Lichnowach

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Lichnowach

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia na rok 2012 programu 

współpracy Gminy Lichnowy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 23 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie

17. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Malbork.

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2012r. przez Gminę Lichnowy

dla Miasta Elbląga.

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012r.

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

21. Wolne wnioski.

22. Zamknięcie posiedzenia.

Radni w glosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie porządek obrad ze zgłoszonymi zmianami.

Ad. 5. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu z poprzedniej sesji.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Za: 14 głosów



Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p. Z. Rybicki: szanowni państwo wczoraj odbyła się konferencja podsumowująca projekt „Nice 
Engiish”. Podczas niej przedstawiono przebieg projektu. Następnie dzieci zaprezentowały swoje 
umiejętności.

Przyszła odpowiedź w sprawie apelu przebudowy skrzyżowania w Kończewicach.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy odczytał odpowiedź Dyrekcji Generalnej Dyrekcji dróg 
Krajowych i Autostrad na apel rady Gminy Lichnowy.

Przybył na sesję pan Bernard Podgórski.

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: mamy dziś wielu gości, w związku z tym proszę teraz o udzielenie głosu panu 
Komendantowi Powiatowemu Policji w Malborku Panu Andrzejowi Szramke, ponieważ spieszy się 
do swoich obowiązków.

p. A. Szramke: proszę państwa spotkałem się tydzień temu z wójtem. Podczas naszego spotkania 
kontynuowaliśmy temat reorganizacji jednostki. Dzisiaj byłem u mojego przełożonego, który jak 
najbardziej popiera moje poczynania. Jeszcze przez rok czasu chciałbym utrzymać budynek w 
Lichnowach. W nowej komórce policji chciałbym, aby pracowało 15 policjantów. To dużo 
funkcjonariuszy policji jak na dwie gminy. Miasto i gmina Nowy Staw i Gmina Lichnowy to obszary, 
które dobrze rokują na przyszłość. Nie mogę pozwolić na to, żebyście państwo czuli się tu zagrożeni. 
Bez względu na to czy, to będzie posterunek czy komisariat będę dążył do tego, żebyście czuli się 
państwo bezpieczni.

p. A. Grunau: powiedział pan, że po roku, jeśli ta reorganizacja nie zda egzaminu, to powrócimy do 
tego stanu jaki jest dziś. Jaką mamy gwarancję, że tak się stanie?

p. A. Szramke: proszę nie wiązać tego postanowienia z moim nazwiskiem. Moje stanowisko to 
zapewnia. Jeżeli ja odejdę to inny komendant będzie musiał przestrzegać postanowień. To jest 
obietnica komendanta głównego, a nie moja.

p. B. Graban: skąd pan weźmie tylu policjantów?

p. A. Szramke: mamy policjantów w Nowym Stawie i w Lichnowach. Będę musiał dobrać 3 
policjantów.

p. B. Graban: ile pojazdów będzie miał komisariat?

p. A. Szramke: nikomu nie będę odbierał samochodów. Burmistrz Nowego Stawu już się 
zadeklarował, że wyłoży pieniądze na samochód terenowy. Być może i do państwa będzie skierowana 
taka prośba w przyszłym roku. Proszę przejechać się tym samochodem, którym jeżdżą policjanci w 
Lichnowach. Czasami są nim przewożeni normalni ludzie i warunki są tam tragiczne. Z tyłu znajdują 
się plastikowe siedzenia, szyby się nie otwierają. Nie ma tam warunków, żeby przewozić ludzi, którzy 
nie mają związku z wykroczeniem, przestępstwem, czy osób nietrzeźwych, itd.



p. S. Osińska: my byśmy chcieli, żeby to był komisariat, a nie posterunek. Jeżeli ma być to 
posterunek to nie ma wcale sensu to łączyć

p. A. Szramke: wydałem taką decyzję, żeby policjanci z Lichnów i Nowego Stawu pracowali razem i 
na razie się to sprawdza. Idę w kierunku komisariatu. Moglibyśmy zrobić to sami bez państwa 
udziału, ale chcemy mieć waszą opinię. Na dzień dzisiejszy w Lichnowach jest 3 policjantów, to 
stanowczo za mało.

p. J. Maciuński: to jest bez znaczenia gdzie policja będzie. Najważniejsze żeby była ona skuteczna, 
żebyśmy czuli się bezpiecznie. Jeżeli po zmianach będziemy mieli 2 dzielnicowych to może będzie to 
zmiana na plus.

p. A. Szramke: w tych dwóch posterunkach mamy tylko 2 patrolowców, 2 kierowników a reszta to 
policjanci biurowi, po zmianach będzie 6 patrolowców.

p. B. Graban: czy policjant ma prawo skontrolować złomiarzy i to co mają w wózkach??

p. A. Szramke: ma prawo każdego skontrolować jeśli będzie miał podejrzenie, że może ktoś byś 
sprawcą wykroczenia czy przestępstwa. Reagujemy na każdy przypadek, bo złodziejstwo się szerzy. 
Wykrywamy połowę przestępstw.

p. S. Osińska: kto będzie utrzymywał przez rok ten budynek?

p. A. Szramke: ale to już są mniejsze koszty i z budżetu skarbu państwa. Wątpię żeby gmina chciała 
ten budynek. Wojewoda na tym obszarze zarządza budynkami skarbu państwa. Trudno mi powiedzieć 
czy będzie on komuś przekazany. Na pewno nie jest to budynek gminy. Na dzień dzisiejszy musimy 
wydać na jego remont 250 tys. zł. Wewnątrz jest on wyremontowany, wymieniony został piec c. o.

p. Wójt: tydzień temu rozmawialiśmy na ten temat. Słusznie pan powiedział, że moglibyście zrobić 
to bez naszej opinii. Miesiąc temu pan komendant przedstawił nam swoje plany. I zapewnił nas, że 
bezpieczeństwo mieszkańców naszej gminy się zwiększy. Jeżeli to będzie komisariat, a wiem że to 
idzie w takim kierunku, to może być to korzystne dla naszych mieszkańców. Rozumiemy też to, że 
każdy dziś szuka oszczędności, ale nie mogą być to oszczędności kosztem bezpieczeństwa 
mieszkańców. Jeżeli tak się nie stanie będziemy dążyli do przywrócenia posterunku u nas w 
Lichnowach. Na dzień dzisiejszy pan komendant przekonuje mnie do tej idei.

p. W. Nacel: nie jestem fachowcem w dziedzinie bezpieczeństwa, ale znalazłem w Internecie 
informacje o komisariacie i posterunku. Jeżeli nie będzie miał pan obsady 15 policjantów to czy 
będzie tam posterunek czy komisariat?

p. A. Szramke: ja obstawiam za komisariatem jest to jednostka samodzielna, rządzi się zupełnie 
innymi prawami.

p. A. Grunau: mam takie obawy, że w Lisewie te patrole będą coraz rzadsze, bo jest to miejscowość 
oddalona od Nowego Stawu.

p. A. Szramke: proszę nie słuchać tego, że będą oszczędności na paliwo. My na paliwo mamy 
pieniądze. O to się nie martwcie.



p. Z. Rybicki: czy są jeszcze jakieś pytania do pana Komendanta? 

p. A. Szramke: dziękuję za zaproszenie.

Pan Andrzej Szramke, Komendant Powiatowy Policji w Malborku opuścił obrady sesji Rady 
Gminy Lichnowy.

p. B. Podgórski: witam państwa serdecznie. Dziękuję za zaproszenie. Zdobywam coraz większe 
rozeznanie w terenie, ale takie spotkania są bardzo ważne, bo możecie mi państwo przekazać cenne 
dla nas informacje.

p. B. Graban: kiedy będzie powołana komisja, która ma się zająć usunięciem usterek po remoncie 
drogi w Lisewie? Kiedy zostaną usunięte zwały ziemi w Lisewie, które pozostały po remoncie drogi 
(na skrzyżowaniu przy moście)? Kiedy powiat przystąpi do usunięcia konarów drzew na ul. 
Kolejowej w Lisewie Malborskim? Mieszkańcy przy nadmiernych wiatrach czują się zagrożeni.

p. B. Podgórski: akcja wycinania drzew, krzaków i wykoszeń trwa.

p. B. Graban: nie jesteśmy zadowoleni z tej akcji.

p. B. Podgórski: dostaliśmy tylko 20 tys. zł na tę akcję na cały powiat. Robimy wszystko, żeby jakoś 
to pogodzić. Zgłoszenia mamy z różnych stron. Lisewo nie jest zapomniane, będą tam okoszenia, do 
jesieni zdążymy. Na pytanie dotyczące zwałów ziemi dziś nie odpowiem, ale to notuję i będę miał to 
na uwadze. Na pytanie dotyczące przeglądu drogi w Lisewie Malborskim, powiem tak w tej chwili są 
przeprowadzane przeglądy gwarancyjne. Jest to nasze zadanie i stale je wykonujemy.

p. B. Graban: chcielibyśmy uczestniczyć w tych przeglądach, ponieważ wiemy jakie są tam usterki.

p. B. Podgórski: jest to możliwe do wprowadzenia w życie. Nie będziemy powoływać komisji, ale 
postaramy się dać państwu znać np. telefonicznie.

p. J. Maciuński: w wale, przy zjeździe z mostu powstała wyrwa. Proszę to zabezpieczyć, gdyż 
stanowi to zagrożenie.

p. S. Szymański: wiem o tej wyrwie, już mi to zgłaszano.

p. J. Maciuński: prosimy o podcięcie drzew, bo niedługo zacznie się zwożenie słomy. A gałęzie 
przeszkadzają w przejeździe. Bardzo proszę o szybką interwencję.

p. B. Podgórski: zapisałem jest to sprawa pilna, będziemy działać. Pewne rzeczy wprowadzamy w 
życie. Były zgłoszenia o barierki i kratki ściekowe.

p. J. Maciuński: proszę zwracać uwagę na to jak wykonane są kratki ściekowe. Byłem świadkiem 
tego jak kratka była krzywa i to nie problem ją wtedy wyciągnąć.

p. B. Podgórski: chciałbym też pochwalić się tym co udało nam się zrobić. Jesteśmy po przetargu, 
został wybrany najtańszy wykonawca. Teraz będziemy mogli zlecić mu wykonanie barierek. Na 
terenie gminy Lichnowy zostaną zamontowane barierki uszy w Parszewie 10,5 metra, następna



barierka będzie w Lichnowach, barierka stalowa w Tropiszewie na łuku, w miejscowości Lichnówki 
zleciliśmy wykonanie zejścia do świetlicy, będzie to coś na zasadzie z polbruku. Takie zlecenie 
wczoraj wysłaliśmy, termin wykonania tego zadania do 30 lipca.

p. S. Osińska: kiedy będzie zrobiony chodnik na ulicy Zwycięstwa? Za dużo ciężkich samochodów z 
piaskiem po naszych drogach jeździ. Czy starostwo może spowodować, żeby jeździły one innymi 
drogami?

p. B. Podgórski: parę dni temu otrzymaliśmy dokumentację na ten chodnik. Okazało się, że 
dysponujemy kwotą 150 tys. zł., która musi być pomniejszona o koszt wykonania dokumentacji i 
inspektora nadzoru. Projektant wyliczył, że aby zrobić ten chodnik wraz ze zjazdami potrzebujemy 
ponad 200 tys. zł. Nie spodziewaliśmy się, że te zjazdy to będą takie pieniądze. Po obliczeniach 
stwierdziliśmy, że będzie nas stać na wykonanie chodnika do szkoły. Być może po przetargu okaże 
się, że wykonawca zaproponuje niższą cenę. Chcemy, żeby ten chodnik był solidnie wykonany.

p. B. Graban: czy państwo wiecie jako gospodarze tych dróg, że w Kończewicach nie ma warunków, 
aby mijały się tam dwa tiry? Te drogi przez to ulegną zniszczeniu. Pobocza już są w niektórych 
miejscach pozałamywane. U mieszkańców Lisewa pojawiła się myśl, żeby zablokować drogę.

p. B. Podgórski: mam rozeznanie na ten temat. Ten wzmożony ruch jest w wyniku inwestycji, które 
mają miejsce na teranie naszego powiatu. Firma, która wykonuje te inwestycje będzie musiała 
naprawić drogi, które uległy uszkodzeniu w wyniku dowożenia materiałów pod tę inwestycję. Mamy 
podpisane z tą firmą stosowne porozumienie.

p. B. Graban: jest spisany protokół na tę okoliczność?

p. B. Podgórski: tak, jest sporządzone stosowne porozumienie.

p. S. Osińska: kiedy zostanie wykonany chodnik w Lichnowach?

p. B. Podgórski: ten chodnik na różnych odcinkach przedstawia różną wartość i stan techniczny. 
Jutro lub w poniedziałek ogłaszamy przetarg na wykonanie tego chodnika. Chcemy, aby się to 
zakończyło w okresie wakacyjnym. Jest to najlepszy okres na takie prace.

p. A. Grunau: w którym roku jest przewidywany do zrobienia chodnik w Lisewie 5? On jest w 
opłakanym stanie.

p. B. Podgórski: nie posiadamy takich planów wieloletnich. Mamy zaplanowany budżet na ten rok.

p. K. Szczuchniak: na drodze do Szymankowa przez Lichnówki, jest kanał i mostek z barierkami. Na 
tym mostku dziury na wylot, kiedy coś z tym się zacznie robić?

p. B. Podgórski: tam można jedynie wykonać remont cząstkowy. Polega on na tym, że kleimy dziury. 
Przeglądy, które przeprowadzamy mają na celu wyłapanie nieprawidłowości.

p. D. Wereszko: odcinek drogi Szymankowo - Starynia, jest tam dziura na dziurze. Te ubytki asfaltu 
stwarzają zagrożenie dla ludzi, którzy przejeżdżają tą drogą?

p. B. Podgórski: zapisuje to, w miarę możliwościowi będziemy te usterki usuwać.

p. J. Maciuński: czy naprawy cząstkowe na drodze z Lichnów do Pordenowa będą robione?



p. B. Podgórski: faktycznie jest tam nawierzchnia, która wymaga naprawienia. Będziemy czynić 
starania o dodatkowe środki.

p. Z. Rybicki: wiszące gałęzie z drzew to nie tylko problem Lisewa. Trzeba coś o tym pomyśleć, bo z 
roku na rok ten problem narasta. Czy będzie robiony chodnik w Tropiszewie? Wnioski były składane 
do starostwa w tej sprawie. W Tropiszewie w moście jest dziura, która również stwarza zagrożenie.

p. B. Podgórski: jesteśmy powołani po to, żeby żyło się wszystkim lepiej, ale nie wszystko jest 
możliwe do wykonania. Nie wszystko od razu. Sukcesywnie to robimy. Staramy się najpierw zrobić 
porządek w miejscach strategicznych skrzyżowania, łuki itd. O dziurze w moście nie wiedziałem, ale 
stawiam przy tym wykrzyknik, bo jest to bardzo ważne. Chodnik w Tropiszewie, nie miałem go w 
planie.

p. Wójt: rozmawiałem rano z panem Starostą o chodniku w Lichnowach. Musimy poczekać na 
wyniki przetargu. Chciałbym, aby pan zwrócił uwagę na okoszenia, bo jest to duży problem. Wzdłuż 
ścieżki rowerowej, czy przy trasach powiatowych. Prosimy, żeby znaleźć na to środki. Niektóre drogi 
powiatowe w ogóle nie były okaszane, np. Lichnowy -  Pordenowo. Jeżeli w tym roku nic nie 
zrobimy, to z roku na rok będzie coraz gorzej. Na podcinanie gałęzi nigdy nie ma środków. Proszę 
zwrócić uwagę na okaszanie, to bardzo ważna sprawa, aby kiedyś nie doszło do tragedii.

p. B. Podgórski: skoncentrujemy się na łukach i skrzyżowaniach, bo to są bardzo ważne miejsca i 
tam trawa jest największym niebezpieczeństwem.

p. B. Graban: czy nie można zmienić pierwszeństwa przejazdu w związku z zamknięciem mostu 
tczewskiego?

p. B. Podgórski: wiem o tym i już działamy w tym kierunku.

W związku z tym, iż nie było więcej pytań do pana Bernarda Podgórskiego -  Dyrektora 
Zarządu dróg Powiatowych w Malborku, opuścił on obrady sesji Rady Gminy Lichnowy.

Ad. 10 Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz 
podjęte działania w zakresie łagodzenia jego skutków w 2011r.

p. M. Buchewicz: przedstawię aktualne dane. Na terenie gminy Lichnowy zarejestrowanych jest 365 
osób bezrobotnych, 276 bez wykształcenia średniego, 212 bez kwalifikacji zawodowych, 53% 
długotrwale bezrobotnych. Powiatowy Urząd Pracy z Funduszu Pracy uzyskał środki w wysokości 
ponad 5 min zł. Urzędy Pracy pozyskują także środki z innych źródeł. Realizujemy 15 projektów. 
Uczestniczymy m. in. w programie pod nazwą: „Leonardo da Vinci”, „System Zarządzania Zmianą 
Gospodarczą”, projekt dla osób niepełnosprawnych, projekt „Starszaki” -  wsparcie dla osób po 50 
roku życia. Działanie 8.1.2 - stworzenie własnej działalności gospodarczej, projekt „Kompetentni na 
czas”, Program „Junior” -  dla absolwentów do 25 roku życia. Ponadto rozpoczniemy od jesieni 
realizację nowych programów: osoby będą zatrudniane w ramach prac interwencyjnych, będą 
projekty dla osób po 50 roku życia ,a także zagraniczne staże.

p. Z Rybicki: przeglądając te dane można wywnioskować, że dużo młodych ludzi w naszym 
powiecie nie ma pracy. Czy są programy, które będą właśnie dla tych młodych ludzi?

p. M. Buchewicz: bierzemy udział w projektach i programach, aby móc zdobyć środki na utworzenie 
miejsc pracy dla młodych ludzi. Nie jesteśmy w stanie zaspokoić wszystkich potrzeb.



Radni przyjęli jednogłośnie informację o stanie bezrobocia na terenie powiat malborskiego i gminy 
Lichnowy oraz podjęte działania w zakresie łagodzenia jego skutków w 201 lr . Informacja stanowi 
załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Informacja o aktualnej sytuacji w rolnictwie i w melioracji na terenie gminy Lichnowy.

p. S. Szymański: witam państwa. W skrócie chciałbym podać czym się zajmujemy. Reprezentuję 
Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych Oddział Terenowy w Nowym Dworze Gdańskim. Zajmujemy 
się utrzymaniem urządzeń melioracji wodnej. Na terenie gminy Lichnowy mamy 9 km wału 
przeciwpowodziowego. W ubiegłym roku udało nam się sporo zrobić na terenie gminy Lichnowy. 
25,5 km kanałów na terenie gminy zostało udrożnionych. Były też wykonywane roboty awaryjne w 
okresie zimowym. W bieżącym roku będziemy wykonywać roboty konserwacyjne na kanale Boręty, 
ponieważ będą tam przeprowadzane także roboty szczegółowe. Z robót inwestycyjnych na terenie 
gminy Lichnowy zrobiliśmy ściankę szczelną w Lisewie V na długości 100 m. W 2010 roku było tam 
przebicie wodne, wtedy gdy nastąpiły liczne podmoknięcia. Jutro ma być odbiór tego zadania. 
Wykonujemy przesłonę przeciwfiltracyjną. Będzie również wykonana droga z płyt jumbo o długości 
7 km, podjazdy wałowe zostaną utwardzone. Jest maszyna, która ma uszczelniać ten wał, ale są małe 
kłopoty, więc roboty zostały wstrzymane. To wyjaśni się w najbliższym czasie. Cieszę się, że zostanie 
wykonana droga wzdłuż wału. Będzie wykonane okoszenie wału na całej długości, termin wykonania 
do 15 lipca.

p. B. Graban: czy ta droga, która ma być zrobiona będzie ogólnodostępna? 

p. S. Szymański: ma być to droga przeciwpowodziowa.

p. B. Graban: ta przesłona, która została zrobiona do Bałdowa, czy ona spełnia swoje zadanie?

p. S. Szymański: jej zadaniem jest wydłużenie drogi filtracji, gdy jest wysoko woda przesiąki 
występują wszędzie. Żeby odpowiedzieć na pytanie, czy spełnia ona swoje zadanie trzeba by wykonać 
badania. To zależy też od podłoża w jakim ona jest montowana. Ta przesłona polega na tym , że w osi 
wału jest wtłaczana masa, tzw. dusza w korpusie wału. Co stanowi pewnego rodzaju ścianę. I wydłuża 
drogę filtracji.

p. Wójt: chciałbym szanowni państwo serdecznie podziękować panu Szymańskiemu za współpracę. 
Nigdy się jeszcze nie zdarzyło, żeby ze strony pana Szymańskiego była odmowa. Korzystamy z 
pomocy pana Szymańskiego, jest on przyjacielem gminy Lichnowy. To, że coś się dzieje na terenie 
gminy Lichnowy to bardzo dobrze. Przyjdzie zima, roztopy i znowu pojawią się problemy. Serdecznie 
dziękuję za idealną współpracę.

p. S. Szymański: w tym roku będzie mniej robione, ale będą to takie konkretne prace. Dziękuję 
bardzo za zaproszenie.

Pan Sławomir Szymański opuścił obrady sesji Rady Gminy Lichnowy.

p. Wójt: szanowni państwo macie materiały dotyczące obecnej sytuacji w rolnictwie. Nasi rolnicy 
mogą wykupić ziemie od Agencji Nieruchomości Rolnych. Na dzień dzisiejszy w procesie 
restrukturyzacji jest gospodarstwo Lisewo. Działki będą podzielone na 20-24 ha, będzie można nabyć 
te ziemie. Ceny gruntów jednak są bardzo drogie. W przyszłym roku nie planuje się żadnej 
restrukturyzacji. 2 stycznia tego roku zmieniła się ustawa o ustroju rolnym jest tam zapis, że osoba,



która chce kupić ziemię musi zamieszkiwać na terenie gminy minimum 5 lat. Naszych rolników 
bardzo dotknęły wymarznięcia - 9 600 ha. Pogoda, którą dziś mamy sprzyja rozwijaniu się chorób 
grzybowych. Jeżeli ktoś nie pryska swoich upraw to zbiory będą słabe. Jest sporo podań o odroczenie 
podatku. Z odroczeniem raczej nie ma problemów. Może być sporo podań o umorzenia, ale tu będę 
podchodził do tego bardzo ostrożnie, bo każda złotówka, którą umorzymy uszczupla nasz budżet. 
Jeżeli rok będzie w miarę urodzajny i ceny wysokie, umorzeń nie będzie. Do tego tematu powrócimy 
jesienią. Na terenie naszej gminy mali rolnicy nie gospodarzą. Szukają dodatkowych źródeł dochodu, 
bo sytuacja jest bardzo ciężka i z małych gospodarstw jest ciężko wyżyć. Rolnictwo się przekształca i 
musimy mieć świadomość, że małe gospodarstwa będą znikały.

Radni przyjęli jednogłośnie informację o aktualnej sytuacji w rolnictwie i w melioracji na terenie 
gminy Lichnowy. Informacja stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: 5 lipca na tej sali odbędzie się spotkanie z firmą, która prowadzi sprzedaż solarów. Patrząc na 
to jak ceny energii rosną, nie wiem czy mieszkańcy nie będą tym zainteresowani. Szczegółów nie 
znam, zainteresowanych zapraszam na spotkanie z przedstawicielami tej firmy. Proszę przekazać tę 
informację mieszkańcom gminy. Była u mnie firma z Niemiec i chcieli zrobić taką pokazówkę na 
budynku Urzędu Gminy w Lichnowach, ale musimy się dowiedzieć jakie są tego koszty i czy można 
ubiegać się o dofinansowanie. Odbyło się również spotkanie dotyczące obchodów uroczystości 1 
września. W Tczewie na tę uroczystość ma przybyć Prezydent RP. 5 lipca będzie kolejne spotkanie w 
tej sprawie. Naszym zadaniem będzie przygotowanie zaproszeń i zabezpieczenie organizacyjne 
obchodów wybuchu II wojny światowej. W poniedziałek przyjeżdża firma, która przejęła UPS w 
sprawie wiatraków i przyjeżdżają już z konkretnymi projektami.

Obrady sesji Rady Gminy Lichnowy opuścił pan Tadeusz Korzeniowski.

Będę dążył do szybkiego spotkania tej firmy z osobami, które mają podpisane umowy, aby posiadały 
już jakieś informacje na ten temat. Jeżeli się ta firma spręży jest szansa, że w przyszłym roku ruszy 
budowa wiatraków. Spotkamy się z przedstawicielami PKP, aby rozmawiać o tym co się dzieje w 
Szymankowie.

Na obrady sesji Rady Gminy Lichnowy powrócił pan Tadeusz Korzeniowski.

Wczoraj byliśmy na konferencji podsumowującej projekt „Nice English” w Lisewie. Mamy 
informację, że w trzecim kwartale będzie możliwość przystąpienia do podobnego projektu. W piątek 
jest zakończenie roku w szkołach. Jeżeli macie państwo ochotę to serdecznie zapraszam na te 
spotkania. O 8.30 rozpoczyna się uroczystość zakończenia roku szkolnego w Lisewie Malborskim, 
9.00 szkoła w Szymankowie, 9.30 szkoła w Lichnowach.

p. A. Grunau: prosili mnie rodzice o to, abym poruszyła tę sprawę. Dlaczego wczoraj tak się stało, że 
niektóre dzieci otrzymały dużo prezentów, a inne tylko drobne upominki?

p. A. Kunkel: robimy wszystko żeby było dobrze. Nagrody w tym projekcie były przewidziane tylko 
dla osób, które zajęły I-III miejsce. I tu chwała Iwonie, że o tym pomyślała. I dlatego my dołożyliśmy 
do tego 1000 zł, aby wszystkie dzieci mogły otrzymać drobny upominek. Dlatego była taka 
rozbieżność. Nie możemy postępować inaczej niż zostało opisane w projekcie. A nagrody nie miały o 
wiele mniejszej wartości.



p. I. Zbrzeźna: patrzyłam na to z uśmiechem na ustach, bo widziałam, jak dzieci się cieszyły wczoraj. 
To są konkursy, zawsze jest I miejsce II i III. I to nic dziwnego, że wszystkie dzieci nie otrzymały 
identycznych nagród.

p. A. Grunau: jeżeli są takie małe dzieci to należy robić im takie same prezenty, bo one tego nie 
rozumieją.

p. A. Kunkel: moim zdaniem jest to szukanie dziury w całym. Nagroda pocieszenia miała wartość 60 
zł. To naprawdę nie jest mało.

p. Wójt: GOKiS organizuje festyny, na których są konkursy. Nagrodą jest dyplom i garść cukierków. I 
dzieci się z tego cieszą. Obserwując to zdecydowałem, że my kupimy farby, kredki, żeby dać tym 
dzieciom mały upominek. Dzisiaj jest turniej piłki nożnej w Lisewie puchar i nagrodę w postaci piłki 
też dostanie tylko jedna drużyna. Nie mamy wielu środków, musimy sobie radzić z tym co mamy.

p. A Kunkel: roszczenia są zawsze. Nikt nie dostrzega tego, że inni rodzice za godzinę angielskiego 
płaca grube pieniądze a te dzieci miały to za darmo.

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

p. B. Graban: były wysłane pisma do PKP w sprawie chodnika do peronu, rozmawiałem wczoraj z 
zarządcą i on prosił mnie żeby w tej sprawie zwrócić się do pana Czabańskiego. Jak teraz nie będzie 
odpowiedzi na to pismo wezwiemy telewizje. Niech zobaczą jaki jest odgłos władz PKP. Czy 
dowiadywała się pani o okoszeniach posiadłości Łukasza Śliwińskiego?

p. A. Kunkel: my jedynie możemy wystosować pismo ponaglające, żeby to okosił. On jest 
właścicielem, to jest jego własność.

p. B. Graban: czy to znaczy, że jesteśmy bezradni?

p. A. Kunkel: z radcą dopiero będę o tym rozmawiała. I będziemy szukali jakiegoś rozwiązania.

p. W. Nacel: na poprzedniej sesji mówił wójt, że w przeciągu dwóch tygodni skończą się prace przy 
ul. Bohaterów Września w Szymankowie. Minął miesiąc, ale nic nie uległo zmianie mam wniosek , 
aby największe dziury załatać oraz postawić znak ostrzegawczy.

p. Wójt: minął już miesiąc, oni nadal jeżdżą. Nie wiem co jest tego powodem. Mamy się spotkać do 
15 lipca i poruszymy tę sprawę. Do września musi to być naprawione. Rozumiem pana i 
mieszkańców. Załatwimy tę sprawę podczas spotkania.

p. D. Wereszko: oni w dalszym ciągu rozładowują sprzęt na tej drodze.

p. K. Romanowska: on nic nie mówił o tym, że w ciągu dwóch tygodni to się skończy. On się pytał 
na kiedy ta droga musi być zrobiona. My udzieliliśmy odpowiedzi, że do września. Ten pan wtedy 
zapewnił, że do tego czasu będzie to zrobione.

p. W. Nacel: proszę w takim razie postawić tam znak ostrzegawczy.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych były udzielane na bieżąco.



Ad. 12. Informacja o programach unijnych przeznaczonych na wspieranie wsi, wdrożenie i 
realizację programów na terenie gminy Lichnowy oraz pozyskanie innych środków 
pozabudżetowych w 2011 i 2012r.

Radni przyjęli jednogłośnie informację o programach unijnych przeznaczonych na wspieranie wsi, 
wdrożenie i realizację programów na terenie gminy Lichnowy oraz pozyskanie innych środków 
pozabudżetowych w 2011 i 2012r . Informacja stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Benedyktowi Graban -  Przewodniczącemu 
Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, który poinformowała, że projekty 
uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji 
Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 21.06.2012r.

Ad. 13. Absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy:

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Lichnowy z 
wykonania budżetu za 2011 r. oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy Lichnowy za 2011r.

p. Z. Rybicki: szanowni państwo należy podkreślić, że wójt wykazał się kreatywnością i pozyskał 
dużo środków z innych źródeł.

p. Wójt: jest to nasz wspólny interes. To co zastawimy po sobie będzie cieszyło. Radnym i wójtem się 
bywa, a człowiekiem się zostaje. To co możemy i to na co nam budżet pozwala powinniśmy robić. Nie 
wiem co będzie za jakiś czas. Państwo szuka środków w samorządach. Są na nas nakładane nowe 
obowiązki pojawia się pytanie skąd brać na nie pieniądze? Myśli się już o tym, żeby wprowadzić 
podatek dochodowy od dużych gospodarstw. Samorządy nie są na to przygotowane. Planuje się 
zrzucić kolejne zadania na samorządy związane z melioracją.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXV/185/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy Lichnowy za 
2011 r. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Lichnowy za 2011 r.

Vice-przewodnicząca Rady Gminy Lichnowy Pani Iwona Zbrzeźna odczytała opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Lichnowy 
za 201 lr. Opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

c) Informacja o stanie mienia komunalnego -  rozpatrzenie i przyjęcie

Do informacji uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie informację o stanie mienia 
komunalnego. Informacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

d) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w przedmiocie absolutorium dla Wójta 
Gminy Lichnowy wraz z opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lichnowy



p. Z. Rybicki: proszę przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lichnowy o przedstawienie 
wniosku.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Stefania Osińska odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej w 
przedmiocie absolutorium. Wniosek stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Stefania Osińska odczytała opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lichnowy. Opinia 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

e) Podjęcie uchwały w przedmiocie absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXV/186/12 Rady Gminy Lichnowy w przedmiocie 
absolutorium dla Wójta Gminy Lichnowy. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

p. Wójt: dziękuję państwu za udzielenie mi absolutorium. Nie szastamy pieniędzmi na prawo i na 
lewo. Staram się ludziom wytłumaczyć, że to jest instytucja, która rządzi się pewnymi prawami. Mam 
nadzieję, że za rok również spotkamy się w optymistycznej atmosferze. Chciałbym, aby na koniec 
naszej kadencji udało się wybudować wiatraki. Serdecznie państwu dziękuje. Proszę o dalszą taką 
samą współpracę. Chcę również bardzo podziękować Pani Halinie Stoduś, skarbnikowi gminy 
Lichnowy i całej kadrze. Bardzo dobrze się ze wszystkimi współpracuje.

Obrady sesji Rady Gminy Lichnowy opuściła pani Stefania Osińska.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 
Ośrodka Kultury i Sportu w Lichnowach.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni przyjęli jednogłośnie (przy 13 głosach za) Uchwałę Nr XXV/187/12 Rady Gminy Lichnowy w 
sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Lichnowach 
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 2011 r.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXV/188/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Lichnowach za 2011 rok. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia na rok 2012 programu 
współpracy Gminy Lichnowy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 23 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i 
wolontariacie.

Pytań i uwag nie wniesiono.



Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXV/ 189/12 Rady Gminy Lichnowy zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia na rok 2012 programu współpracy Gminy Lichnowy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 23 kwietnia 2003r. o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Malbork.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXV/190/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie 
zaopiniowania projektu planu aglomeracji Malbork. Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego 
protokołu.

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2012r. przez Gminę 
Lichnowy dla Miasta Elbląga.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXV/191/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w 2012r. przez Gminę Lichnowy dla Miasta Elbląga. Uchwała stanowi załącznik 
Nr 17 do niniejszego protokołu.

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012r.

p. H. Stoduś: dopisałam dwie zmiany. Koszt przebudowy kotłowni w Urzędzie Gminy Lichnowy 
wyniesie 60 tys. zł, aby zrobić to w tym roku musimy wnieść to do budżetu oraz zmiany pomiędzy 
paragrafami.

p. Wójt: wydaliśmy w ubiegłym sezonie grzewczym prawie 60 tys. zł na opał. To bardzo duża kwota, 
dlatego zdecydowaliśmy się na zmianę ogrzewania. Musimy dziś szukać oszczędności.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXV/192/12 Rady Gminy Lichnowy w sprawie Uchwała 
stanowi załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu.

Ad. 20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2011-2026.

p. H. Stoduś: w związku ze zmianą uchwały budżetowej musiałam zmienić dane zawarte w wpf.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXV/193/12 Rady Gminy Lichnowy zmieniająca uchwałę w 
sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026. Uchwała stanowi załącznik Nr 
19 do niniejszego protokołu.

Ad. 21. Wolne wnioski.



p. D. Wereszko: w związku z informacją komendanta i reorganizacją, budynek który pozostanie 
przez rok będzie zachowany, ale nie wiemy co będzie za parę lat. Tak się stało w Miłoradzu, a dziś 
mieszkańcy narzekają, bo budynek został sprzedany i nie ma możliwości powrotu

p. Wójt: ma pan rację. Nie wiem co się z tym budynkiem stanie. Jest on pod zarządem wojewody. Nie 
wiem jakie decyzje on podejmie. Czy przekaże je starostwu czy nie.

p. D. Wereszko: powinniśmy monitować tę sprawę, żeby nie było takiego problemu jak teraz jest w 
Miłoradzu. Nikt nowego posterunku nam nie wybuduje.

Ad. 22. Zaniknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 
posiedzenie XXV sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 28 czerwca 2012r.

Protokołowała: Przewodniczący

Rady Gminy:

Monika Konieczna


